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Protokół nr 1/2023 

z XLVII Sesji Rady Gminy 

z dnia 23 lutego 2023 roku 

 

Skład Rady: 14, obecnych 13 (według załączonej listy obecności)1 

Spoza Rady uczestniczyli: 

1. Władysław Piątkowski – Wójt Gminy  

2. Hanna Grotek – Skarbnik Gminy  

3. Marcin Pawlak – Dyrektor ZGK 

4. Mirosław Pańczyk – radca prawny  

5. Urszula Kopycka – kierownik GOPS  

6. Urszula Grotek – Ośrodek Doradztwa Rolniczego  

A także sołtysi oraz mieszkańcy.  

Pkt 1.  

Pan Bogusław Sikorski powitał przybyłych radnych i gości, rozpoczął obrady XLVII Sesji Rady Gminy 

Belsk Duży, odczytał proponowany porządek obrad.  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

4. Wystąpienie pracownika Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w Grójcu 

5. Wystąpienie radnych Powiatu Grójeckiego 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grójeckiemu na remont drogi 

powiatowej 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grójeckiemu na modernizacje 

drogi powiatowej 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Grójeckiemu na 

modernizację ewidencji gruntów i budynków 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz 

zapobiegania bezdomności na terenie gminy 

13. Podjęcie uchwały w sprawie o przystąpieniu do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji 

Gminy Belsk Duży do 2030 roku 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Belsk Duży do 

roku 2030 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie przez Gminę Belsk Duży 

nieruchomości gruntowej położonej w obrębie Belsk Duży gmina Belsk Duży 

16. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

świadczenia pieniężnego w postaci zasiłku celowego na zakup posiłku lub żywności oraz odstąpienia 

                                                      
1  POSTANOWIENIE NR 21/2022 KOMISARZA WYBORCZEGO W RADOMIU II z dnia 22 grudnia 2022 r. 

w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Gminy Belsk Duży z powodu śmierci radnego Pawła 

Tomasza Augusiewicza.  
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od pobierania odpłatności w odniesieniu do świadczeń rzeczowych, w tym w formie posiłku dla osób 

objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania ,,Posiłek w 

szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2023 r. za kształcenie 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Belsk Duży 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za opróżnianie zbiorników 

bezodpływowych oraz transportu nieczystości ciekłych z przydomowych oczyszczalni ścieków na 

terenie gminy 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XLIV/385/2022 Rady Gminy Belsk Duży z dnia 12 

października 2022 roku w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Mazowieckiego 

przez Gminę Belsk Duży 

20. Zapytania i wolne wnioski. 

21. Zamknięcie obrad. 

Pkt 2.  

Nie zgłoszono uwag do porządku obrad, w związku z tym Rada Gminy obradowała wg przedstawionego 

porządku.  

Pkt 3.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła protokół z poprzedniej sesji jednogłośnie  

Pkt 4.  

Pani Urszula Grotek przedstawiła informacje na temat zmian w przyznawaniu dopłat bezpośrednich w 

bieżącym roku. Udzieliła informacji o możliwości szkoleń bezpłatnych na temat zmian, w celu pomocy 

w wypełnieniu wniosku. Wyjaśniła, iż Ośrodek Doradztwa prowadzi również płatne szkolenia z zakresu 

stosowania środków ochrony roślin.  

Pkt 5. 

Pan Adam Balcerowicz  

Udzielił informacji na temat dróg powiatowych na terenie gminy Belsk Duży: trwają prace na odcinku 

od kościoła w Belsku do Geofizyki (ciąg drogowy Sadków-Lewiczyn). Została podpisana umowa na 

drogę powiatową Stara Wieś – Błędów. Dodał, że w ostatnim podsumowaniu wykonanym przez powiat, 

w gminie Belsk Duży wykonano 15 km dróg za kwotę koło 12.000.000,00 złotych. Zaznaczył, że na ten 

rok plany również są ambitne. Udzielił informacji na temat szpitala: trwają prace termomodernizacyjne 

oraz na oddziale wewnętrznym. Planowany jest remont placu wokół szpitala. Podziękował, za pomoc 

finansową dla szpitala w Nowym Mieście nad Pilicą w związku z awarią pieca i koniecznością zakupu 

nowego. Poinformował, że został zalany oddział pediatryczny w szpitalu w Nowym Mieście i nie 

funkcjonuje do odwołania. Zaznaczył, że na ostatniej komisji transportu zwrócił się z prośbą o regularne 

równanie drogi powiatowej w Oczesałach, aby utrzymać przejezdność i dobry stan.  

Pan Adolf Maciak 

Potwierdził, iż taka prośba radnego została zgłoszona na komisji. Dodał, że przez 4 lata powiat nadal 

nie zrobił tej drogi. Podkreślił, że jest to najgorszy odcinek który łączy drogę krajową S7 z drogą 

wojewódzką 728 i drogami powiatowymi. Przypomniał, że mieszkańcy Belska napisali skargę w 



3 

 

sprawie tzw. dołka na ulicy Kozietulskiego. Skargę powiat uznał za zasadną i nadal ta kwestia nie została 

rozwiązana. Dodał, że są duże środki na inwestycje i na drogi i to powinno być wreszcie zrobione. 

Wyjaśnił, że ostatnio głosował przeciw zmianom w budżecie w związku ze zbyt późnym otrzymaniem 

informacji. Podkreślił, że nie jest przeciw wykonywaniu inwestycji drogowych a sposobie 

informowania o wprowadzonych zmianach.  

Pan Adam Balcerowicz 

Odpowiedział, że radny Maciak przez 20 lat w radzie powiatu nie wykonał drogi. Przypomniał, że 

powiat nie może wykonać drogi na nie swoim gruncie. A dofinansowania wymagają określonej 

szerokości drogi. Podkreślił, że dołek na ulicy Kozietulskiego to priorytet. Powiat dąży do tego, żeby to 

zostało wykonane.  

Pan Bogusław Sikorski  

Dodał, że jest już 4 albo 5 wariant rozwiązania tego. Jako Rada przeznaczyliśmy pieniądze na 

wykonanie odcinka, ale ciągle zmienia się koncepcja.  

Pan Adolf Maciak  

Podziękował, za przeznaczenie pieniędzy na drogi powiatowe. Dodał, że powiat bierze obligacje na 

wykonanie dróg.  

Pan Bogdan Zakrzewski  

Podkreślił, że ludzie chcą jeździć drogą. To jest droga powiatu i powiat powinien utrzymywać ją w 

takim stanie, żeby była przejezdna.  

Pan Andrzej Adamczyk  

Zwrócił się z prośbą o wykonanie drogi w miejscowości Kussy. Zwrócił się z pytaniem, czy obsada 

lekarska i pielęgniarska jest na właściwym poziomie?  

Pan Adam Balcerowicz  

Odpowiedział, że problem kadrowy to problem ogólnokrajowy. Odpowiedział, że dużo się robi i jest 

dużo potrzeb na drogach. Wyraził nadzieję, że do końca kadencji uda się zmodernizować część gminy.  

Pan Zbigniew Byrski  

Zwrócił się z prośbą o wykonanie drogi powiatowej w Bodzewie. Dodał, że jest tam różnica poziomu i 

nie da się przejechać.  

Pan Adolf Maciak  

Dodał, że droga na Bodzewie to tylko kilometr drogi do wykonania. Odniósł się do szpitala, pochwalił 

powiat że inwestuje w szpital. Dodał, że służba zdrowia jest w całym kraju taka sama.  

Pan Adam Balcerowicz  

Dodał, że jako radny powiatu nie ma wpływu na decyzje podejmowane przez prezes szpitala. 

Zobowiązał się, że będą prowadzić rozmowy na temat kadry szpitala.  

Pan Radosław Szewczyk  
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Zwrócił się z prośbą w sprawie Ośrodka Zdrowia w Belsku, o rozbudowanie kadry lekarzy pod 

względem innych specjalizacji. 

Pan Adam Balcerowicz  

Odpowiedział, że od rozpoczęcia pandemii NFZ nie przeprowadza konkursów na specjalizację. Sytuacja 

jest ciągle monitorowana, żeby uruchomić takie poradnie.  

Pan Władysław Piątkowski  

Powiedział, że gmina dostała 600.000,00 złotych na drogi przez ostatnie 5 lat z funduszy rządowych. 

Przypomniał, że przez poprzednią władzę powiatu Gmina Belsk była traktowana, jakby jej nie było. 

Przez ostatnie dwa lata gmina nie wykonała nawet 1 cm drogi gminnej, bo dokłada do dróg 

powiatowych. Ale mieszkańcy przyjdą z pytaniem, dlaczego gmina nie robi dróg gminnych.  

Pkt 6.  

Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVII/418/2023 

Pkt 7. 

Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr XLVII/419/2023 

Pkt 8.  

Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwały. 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie. – uchwała Nr XLVII/420/2023 

Pkt 9.   

Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie– Uchwała Nr XLVII/421/2023  

Pkt 10.  

Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – uchwała Nr XLVII/422/2023 

Pkt 11.  

Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwały. 

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie. – uchwała Nr XLVII/423/2023 

Pkt 12. 

Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVII/424/2023 
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Pkt 13.  

Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVII/425/2023 

Pkt 14.  

Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwał.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVII/426/2023 

Pkt 15.  

Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVII/427/2023 

Pkt 16.  

Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVII/428/2023 

Pkt 17.  

Pani Ewa Maciak odczytała projekt uchwał.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVII/429/2023 

Pkt 18. 

Pan Bogusław Sikorski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVII/430/2023 

Pkt 19.  

Pan Zbigniew Byrski odczytał projekt uchwały.  

Rada Gminy Belsk Duży przyjęła uchwałę jednogłośnie – Uchwała Nr XLVII/431/2023 

Pkt 20.  

Pan Piotr Jendrzejczak  

Przedstawił sytuację na drodze gminnej w miejscowości Łęczeszyce.  

Pan Bogusław Sikorski  

Zapytał, czy potwierdzona jest szerokość drogi 5 metrów przez mieszkańców? 

Pan Marek Dąbrowski  

Powiedział, że staramy się rozwiązać problemy mieszkańców. Mieszkańcy Łęczeszyc zdecydowali, 

żeby robić drogę za stawem. Wiem, że jeden z mieszkańców przy tej drodze się nie zgadza. Osobiście 
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jestem za tym, żeby robić drogi tam gdzie nie ma problemów. Może da się jakoś udrożnić tę drogę 

chociaż grysem?  

Pan Piotr Jendrzejczak  

Odpowiedział, że prośba jest o przywrócenie drogi do stanu używalności. Jeśli droga za stawem jest 

priorytetem to niech tak zostanie.  

Pan Władysław Piątkowski  

Odpowiedział, że drogi w Oczesałach, na Koźlu, na Tartaczku i w Łęczeszycach łączy to że wszyscy 

chcą drogę tylko nie mieszkańcy. Na ostatniej komisji zaproponowałem radnym, żeby tę drogę za 

stawem zrobić ze specustawy. Ta droga, którą Pan przedstawił jest na wyrobisku gliniarskim. 

Wysypanie kamienia nie da efektu. Drogę trzeba wykorytować i nawieźć mielonego gruzu. Postaramy 

się, żeby była tam przejezdność dla mieszkańców.  

Pkt 21.  

Pan Bogusław Sikorski stwierdził wyczerpanie porządku obrad. Podziękował wszystkim za przybycie i 

zakończył obrady XLVII Sesji Rady Gminy.  

Sesja trwała od godziny 10.14 do godziny 13:35 z przerwą w godzinach 11:30-12.00 

Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący Rady Gminy 

Bogusław Sikorski 


